
 

 

Til BUU og det øvrige Byråd i Silkeborg Kommune   26.08.2021 

 

Sejs Skoles skolebestyrelse har forholdt sig til det budgetforslag, som BUU har fremsendt til høring i 
skolebestyrelsen. 

Vi anerkender med tilfredshed, at man har valgt at fremskrive tildelingsniveauet fra 2021 til 2022 pr. elev 
på alle punkter. 

Men det er med stor forundring og ærgrelse, at vi konstaterer, at løftet på 15 mill. pr år i 4 år til skolerne 
bliver taget af bordet her i det 4. år. Det er et brud med konstitueringsaftalen, som vi forventede at kunne 
stole på. Og vi havde set frem til, at skolerne i Silkeborg Kommune kunne nærme sig landsgennemsnittet 
for tildeling af resurser pr. elev fra den top fem-placering målt fra bunden, som vi var vidner til for 4 år 
siden. Selv med et løft på forventet 60 mill over 4 år når vi ikke op på landsgennemsnittet, som var målet. 

Derfor er det meget skuffende at konstatere, at BUU foreslår at tage 12 af de sidste 15 mill, og bruge de 
penge til andre formål, selv om der sikkert også der er brug for resurser.  

Hvis vi skal lykkes med at ”Alle skal med” ved bl.a. at knække kurven for antal elever, der bliver visiteret til 
inklusionscentrene, så er der behov for et højere niveau på folkeskolerne. Der skal derfor lyde en kraftig og 
utvetydig opfordring til, at Byrådet sørger for, at vi også i 2022 får de 15 mill, som aftalt i 
konstitueringsaftalen for 4 år siden. 

 

Med venlig hilsen 

Skolebestyrelsen på Sejs Skole 

v/formand 

Morten Hæk 

 


